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Palokin koskireitin tulevaisuudesta päätetään nyt
 
Paine ennallistaa virtavesiluontoa kasvaa kaikkialla maailmassa. Samaan aikaan sähkö on kal-
lista ja Palokin vesivoimalaitoksen turpiini vaatii uusimista. Investointeja on tehtävä, mutta mi-
hin suuntaan? Tuleeko Palokin koskireitille luoda ainutlaatuinen järvitaimenen ja saimaanlohen 
lisääntymisalue, vai jatkaa sähköntuotantoa? 
 
”Ratkaisut alueen tulevaisuudesta on tehtävä katsoen eri näkökulmia pitkälle tulevaisuuteen. 
Mikä vaihtoehdoista on paras 2070-luvun maailmaa ajatellen?”, kysyy Heinäveden luonnonys-
tävien puheenjohtaja Risto Sulkava. 
 
Sähköstä on povattu pulaa ja hinta on viime aikoina ollut ennätyskorkea, mutta samaan aikaan 
valmistuu ”ydinvoimalallinen” uutta tuulivoimaa joka vuosi. Suomesta on tulossa halvan vihre-
än sähkön viejä jo lähitulevaisuudessa. Montako tuulivoimalaa tarvitaan korvaamaan Palokin 
vesivoima? Entä miten säätövoimatarve muuttuu, kun vetytalous muuttaa energiajärjestelmää? 
Millaisia elinvoimavaikutuksia vapaa koskialue tuottaisi Itä-Suomelle? 
 
Lainsäädännöllinen työntövoima virtavesiluonnon ennallistamiseksi kasvaa. Ekologisia haittoja 
aiheuttavia vesivoimaloita saatetaan lähivuosikymmeninä päätyä purkamaan Suomestakin run-
saasti. Mikäli voimalan turpiini-investointi tehtäisiin nyt, se tarkoittaisi pyrkimystä pitää Palokin 
alue pääasiallisesti vesivoimantuotannossa seuraavat 60 vuotta. ”Itä-Suomen elinvoiman tur-
vaamisen mahdollisuudet ovat yhä vahvistuvissa megatrendeissä, kuten ennallistamisessa ja 
luonnon kestävässä käytössä. Ratkaisuja Palokin osalta ei kannata tehdä jo valmiiksi vanhen-
tuneilla asetuksilla”, toteaa Sulkava.  
 
Heinäveden Luonnonystävät ry järjestää 4.2.2023 tilaisuuden Palokin kos-
kireitin, vesivoiman ja kalatalouden tulevista mahdollisuuksista. 
 
Alussa kuulemme selvitysmies Matti Viialaisen ja asiantuntijoiden katsaukset aiheeseen. Matti 
Viialaisen johtama selvitys Palokin koskien ennallistamisesta tehtiin Heinäveden ja Tuusniemen 
kuntien tilauksesta (linkki selvitykseen). Katsauksessa virtavesien ennallistamishankkeisiin 
muualla kuulemme miksi ja miten patoja on purettu. Kuulemme myös uudesta maa- ja metsäta-
lousministeriön toimeksiannosta tehtävästä Pohjois-Savon ELY-keskuksessa tekeillä olevasta 
selvitystyöstä, joka käsittelee Palokin koskireitin ja vesivoimalaitoksen kalatalousratkaisuihin 
kytkeytyviä kehittämismahdollisuuksia ja toteuttamisedellytyksiä. Keskustelulle ja kannanotoille 
on varattu runsaasti aikaa.
 
Tule mukaan kuuntelemaan ja osallistumaan: 4.2.2023 klo 14–16.30 Heinävedelle, Otto 
Kotilaisen koulun saliin! Tilaisuuden ohjelma on liitteenä.
 
Lisätiedot: 
Risto Sulkava: Puh. 0405456472, Heinäveden Luonnonystävät ry, puheenjohtaja.
Jukka Leppänen: Puh. 0505932263, Heinäveden Luonnonystävät ry, sihteeri.

https://hiitolanjoki.fi/wp-content/uploads/2022/10/Raportti_Palokin_selvitys_2022.pdf


OHJELMA

14:00  Kahvitarjoilu

14:15  Kunnanjohtajan tervetulosanat,   
 Maarika Kasonen, Heinäveden kunta

14:25  Padonpurkuhankkeet meillä ja 
 maailmalla, Petri Nieminen, 
 Heinäveden Luonnonystävät ry

14:40  Palokki-kuntaselvityshenkilön 
 raportti, Matti Viialainen

15:10  Kalatalousviranomaisen selvitystyö, 
 Pohjois-Savon ELY-keskus

15:40  Lyhyet kommenttipuheenvuorot  
 eduskunnan kalakerhon pj, 
 kansanedustaja Matti Semiltä ja 
 Heinäveden kunnan edustajalta, 
 jonka jälkeen avointa 
 paneelikeskustelua

16:30  Tilaisuus päättyy 

HELMIKUUSSA
LAUANTAINA 4.2.2023

Otto Kotilaisen koulun sali
Keskuksenkuja 2
Heinävesi

Keskustelutilaisuus
Palokin koskista.

klo 14:00 alkaen

Heinäveden Luonnonystävät ry.
Suomen luonnonsuojeluliitto

K
uva: Sulo Piirosen arkisto

Palokin koskireitin 
tulevaisuudesta 
päätetään nyt.
Tervetuloa mukaan 
keskustelemaan!


